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BRMG-I.0012.49.2025.KR 

 

PROTOKÓŁ NR  9-4/2025 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska, 

które odbyła się 13 maja 2025 r. 

 

 

Posiedzenie Komisja rozpoczęła o godzinie  14:00. 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

Na stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 7 (siedmiu), czyli było 

quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Kazimierz Koralewski - Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska, który powitał wszystkich obecnych, przedstawił 

porządek obrad, stanowiący załącznik nr 2 do niniejszego protokołu, do którego nie 

wniesiono uwag i przyjęto jednogłośnie, 7 głosami za. 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Informacja na temat realizacji uchwał Rady Miasta Gdańska podjętych  

w 2024 r. 

Informuje: Radny Andrzej Skiba 

2. Informacja ogólna  na  temat  wykonania budżetu miasta Gdańska za rok 2024. 

Informacji udziela:    Pani Izabela  Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska  

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

3. Przedstawienie protokołów  i omówienie  wyników  kontroli z  wykonania  budżetu 

miasta  Gdańska za  2024 r.  przeprowadzonych  przez  członków Komisji Rewizyjnej 

RMG w poszczególnych Wydziałach Urzędu Miejskiego oraz w wybranych 

jednostkach  - pytania,  dyskusja 

 

Radny  Bogdan Oleszek  

1. Biuro Rady Miasta Gdańska  

2. Wydział Komunikacji  

3. Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego  

4. Straż Miejska  w Gdańsku 

 

Radna Kamila Błaszczyk  

1. Wydział Infrastruktury 

2. Biuro Zamówień Publicznych  

3. Wydział Ekologii i Energetyki 

4. Biuro Informatyki (Gdańskie Centrum Informatyczne) 
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Radny Kazimierz Koralewski  

1. Wydział Projektów Inwestycyjnych 

2. Wydział  Finansowy 

3. Wydział Budżetu Miasta i Podatków 

4. Biuro Architekta Miasta  

 

Radny Cezary Śpiewak-Dowbór  

1. Wydział Spraw  Obywatelskich 

2. Urząd Stanu Cywilnego 

3. Biuro  Prezydenta 

4. Wydział Kadr i Organizacji 

5. Biuro ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami  

 

 

Radny Andrzej Skiba  

1. Wydział  Gospodarki Komunalnej 

2. Wydział Polityki Gospodarczej, w tym informacja o mieniu  komunalnym 

 

 

Radny Jolanta Banach  

1. Biuro Rozwoju Gdańska 

2. Wydział Geodezji 

3. Wydział Skarbu 

                                                

Radna  Beata Jankowiak  

1. Biuro Prezydenta ds. Sportu,   

2. Biuro Prezydenta  ds. Kultury  w tym sprawozdanie roczne  z  wykonania planów  

finansowych samorządowych instytucji kultury 

3. Wydział Rozwoju Społecznego 

4. Wydział Edukacji 

                                                                                                                                                                              

 

Informacji udzielają  Dyrektorzy bądź przedstawiciele w/w Wydziałów.   

 

4. Zapoznanie Komisji z: 

1) Uchwałą Nr 031/p211/R/I/25 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 14 kwietnia 2025 r. w sprawie opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2024 rok wraz  

z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami,  

2) opiniami  stałych, merytorycznych Komisji Rady Miasta Gdańska  do sprawozdania 

Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2024 rok.  

5. Omówienie wyników przeprowadzonej kontroli sposobu wydatkowania środków 

finansowych wyodrębnionych w budżecie Miasta Gdańska na działalność statutową 

dzielnic. 
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6. Omówienie wyników przeprowadzonej kontroli realizacji inwestycji wyłonionych  

w ramach Budżetu Obywatelskiego, w tym terminowości ich realizacji i zgodności 

rzeczowej z projektem. 

7. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 

 

PUNKT 1. 

Informacja na temat realizacji uchwał Rady Miasta Gdańska podjętych w 2024 r. 

 

 

Radny Andrzej Skiba  - członek Komisji 

Powiedział, że w roku 2024 Rada Miasta Gdańska podjęła ogółem 338 uchwał, w tym 11 

uchwał w sprawie petycji,  1 oświadczenie i 2 rezolucje, w tym 6 uchwał w sprawach 

formalnych i 332 uchwały przekazano do realizacji Prezydent Miasta Gdańska.  

Liderem z największą liczbą złożonych uchwał jest Biuro Rady Miasta Gdańska – podjętych  

i wykonanych uchwał 84, na drugim miejscu jest Biuro ds. Rad Dzielnic i Współpracy  

z Mieszkańcami – 44 uchwały podjęte i 44 uchwały wykonane.  

 

 

Z uwagi na brak  pytań, przewodniczący Komisji  Kazimierz Koralewski stwierdził przyjęcie 

informacji na temat realizacji uchwał Rady Miasta Gdańska podjętych w 2024 roku.  

 

 

 

PUNKT 2. 

 

Informacja ogólna  na  temat  wykonania budżetu miasta Gdańska za rok 2024.  

 

 

Pani Agnieszka Trojanowska –  dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków   

Powiedziała, że dochody udało się wypracować prawie w 100% planu, do pełnej realizacji 

zabrakło niecałe 6 mln zł. Dochody wykonano w wysokości 5 mld 422 mln zł. W zakresie 

wydatków plan wynosił 5 mld 934 mln zł., wykonano go w wysokości 5 mld 546 mln zł., 

czyli wykonano plan w wysokości prawie 94%. Budżet zamknął się deficytem w wysokości 

124 mln zł. w stosunku do 2023 r. jest to deficyt mniejszy o 147 mln. Jest to dobra 

informacja.  

W temacie realizacji budżetu bieżącego i majątkowego powiedziała, że bieżące dochody 

wykonali w wysokości prawie 5 mld 200 mln zł., - czyli prawie 2% powyżej planu. Wydatki 

bieżące wykonano w wysokości 4 mld 867 mln zł. – czyli w wysokości 93% planu.  

Budżet operacyjny zamknęli nadwyżką budżetową w wysokości 331 mln zł. i jest to 

również dobra informacja. Nadwyżka w 2024 r. była większa niż w 2023 r. o prawie 128 

mln zł.  

Dochody majątkowe zrealizowano w wysokości 222 mln zł – 71% planu. Wydatki 

majątkowe zrealizowano w wysokości 678 mln zł – 77% planu.  
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Dodała, że na początek roku dług miasta wynosił 1 mld 72 mln zł. w trakcie roku spłacono 

kapitał w wysokości prawie 67 mln zł. Zaciągnięto nowe zobowiązania kredyt w EBI  

w wysokości 400 mln zł., w związku z tym stan zadłużenia na koniec roku wyniósł 1 mld 

405 mln zł.  

W temacie wskaźników powiedziała, że indywidualny wskaźnik obsługi zadłużenia na 

koniec roku wyniósł 2,64% przy maksymalnym dopuszczalnym ustawowym prawie 15% 

zatem te procenty potwierdzają, że miasto prowadzi bardzo rozsądną i racjonalną politykę 

w zakresie zadłużenia. Udział długu do dochodów ogółem na koniec roku wyniósł niecałe 

26%.  

W temacie sprawozdania z wykonania budżetu powiedziała, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa w kwietniu wydała opinię pozytywną do tego sprawozdania.  

 

Radna Jolanta Banach  - wiceprzewodnicząca Komisji 

Poprosiła jeszcze o informację o niewykonaniu wydatków majątkowych, jakie były 

przyczyny. 

 

Pani Agnieszka Trojanowska –  dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków   

Odpowiedziała, że wykonano wydatki majątkowe w wysokości 77% planu, nominalnie było 

to niewykonanie 203 mln zł, dochody niewykonane w wysokości 90 mln zł. Dochody to 

głównie dotacje stanowiące dofinansowanie zewnętrze, natomiast wydatki to głównie są 

przesunięcia planów rzeczowo finansowych związane z opóźnieniami prac, przesuwane 

na kolejne lata i odtworzone zwykle na początku kolejnego roku.   

 

 

Więcej pytań  nie  było, w związku z  tym przystąpiono do omawiania wykonania budżetu  

w poszczególnych  wydziałach – wyniki kontroli członków Komisji Rewizyjnej. 

 

 

 

PUNKT 3. 

Przedstawienie protokołów  i omówienie  wyników  kontroli z  wykonania  budżetu miasta  

Gdańska za  2024 r.  przeprowadzonych  przez  członków Komisji Rewizyjnej RMG  

w poszczególnych Wydziałach i Biurach Urzędu Miejskiego oraz w wybranych jednostkach. 

 

 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji 

Poinformował, że przeprowadził kontrolę w czterech wydziałach. Zaproponował 

rozpocząć od Biura Rady Miasta Gdańska.   

 

 

Biuro Rady Miasta Gdańska 

Pani Wioletta Krewniak – Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Powiedziała, że w budżecie Biurze Rady Miasta Gdańska na rok 2024 zaplanowano 

wydatki w wysokości 2 mln 463 tyś 257 zł, wydatkowano 2 mln 312 tyś 523 zł, co stanowi 

wykonanie na poziomie 93,9% budżetu biura.  
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Środki te zostały  wydatkowane  na: 

• diety radnych i delegacje: plan 1 mln 795 tyś 257 zł, wykonanie 1 mln 754 tyś 963 

zł, co stanowi 97,8%; 

• pozostała działalność bieżąca Rady (obsługa prawna, tłumaczenie sesji na język 

migowy, organizacja wydarzeń promujących pracę samorządu terytorialnego  

i Rady Miasta Gdańska, organizację uroczystych sesji): plan 668 tyś zł, wykonanie 

557 tyś 560 zł, co stanowi 86,4%; 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji 

Powiedział, że w wyniku kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości i naruszeń. 

Dodatkowo utrzymana była dyscyplina finansowa i w związku z  tym zawnioskował  

o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Biura Rady Miasta Gdańska za 2024 r.   

 

Wydział Komunikacji 

Pan Grzegorz Bystry – Dyrektor Wydziału Komunikacji 

Powiedział, że budżet Wydziału Komunikacji to dochody i wydatki związane z obsługą 

spraw w zakresie spraw w zakresie udzielania uprawnień do kierowania pojazdami,  

w zakresie rejestracji pojazdu, udzielania licencji zezwoleń i zaświadczeń  

w zakresie transportu drogowego, nakładania administracyjnych kar pieniężnych za 

niezgłaszanie nabycia, zbycia lub nie zwrócenie dokumentów w odpowiednim terminie 

oraz związane z nadzorem nad przedsiębiorcami wykonującymi działalność gospodarczą 

w zakresie prowadzenia stacji kontroli pojazdów.   

 

W 2024 roku zaplanowano dochody na kwotę 13 mln 565 tyś zł, wypracowano dochód na 

kwotę 13 mln 661 tyś 785 zł, co stanowi 100,71% planu.  

 

W 2024 roku zaplanowano wydatki na kwotę 7 mln 764 tyś 947 zł, wydatkowano 7 mln 

691 tyś 703 zł, co stanowi 99,6% planu.  

 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji 

Powiedział, że w wyniku kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości i naruszeń. 

Dodatkowo utrzymana była dyscyplina finansowa i w związku z  tym zawnioskował  

o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu w Wydziale Komunikacji za 2024 r.  

 

 

Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

Pani Joanna Pińska - Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarzadzania Kryzysowego 

Powiedziała, że budżet Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego ma w sobie 

budżet Straży Miejskiej oraz Państwowej Straży Pożarnej. Plan wynosił 95 mln 289 tyś 343 

zł, wykonano 93 mln 265 tyś 936 zł – co stanowi 97,88% planu.  

Wydatki zaplanowano na kwotę 95 mln 289 tyś 343 zł, wydatkowano 93 mln 265 tyś 936 

zł, co stanowi 97,88%.  
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Środki własne miasta zaplanowane w wysokości 48 mln 819 tyś 667 zł, wydatkowano  

w kwocie 46 mln 865 tyś 364 zł, co stanowi 96%. Zostały one przeznaczone na: 

- bieżące utrzymanie Straży Miejskiej w Gdańsku (plan 42 mln 680 tyś 489 zł, wydatki 41 

mln 501 tyś 303 zł, co stanowi 97,24%), 

- realizację zadań związanych z gospodarką odpadami realizowanymi przez Straż Miejską 

w Gdańsku – funkcjonowanie Referatu Ekologicznego Straży Miejskiej, 

- zadania realizowane przez WBiZK (plan 5 mln 035 tyś 925 zł, wydatki 4 mln 403 tyś 822 

zł, co stanowi 87,45%), w tym utrzymanie 3 jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych, 

przedsięwzięcia związane z bezpieczeństwem i ochroną ludności, Biurem Rzeczy 

Znalezionych, zabezpieczeniem imprez masowych i kulturalnych, monitoringiem 

wizyjnym, odholowaniem pojazdów, realizacją usług związanych z usuwaniem zagrożeń 

dla życia i zdrowia ludności ze strony grubej zwierzyny oraz dofinansowaniem Komendy 

Miejskiej Policji w Gdańsku i Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Gdańsku.  

 

Dodatkowo mają środki na zadania zlecone i powierzone które zostały przekazane dotacją 

celową z Budżetu Państwa w wysokości 46 mln 469 tyś 676 zł, wydatkowano kwotę 46 mln 

400 tyś 572 zł, co stanowi 99,85%. Dotacja zabezpiecza bieżące utrzymanie Komendy 

Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Gdańsku oraz przeprowadzenie Kwalifikacji 

Wojskowej na terenie Gdańska.  

 

W temacie dochodów powiedziała, że racji tego iż jest Straż Pożarna to w 2024 roku 

zaplanowano w wysokości 51 mln 273 tyś 440 zł, realizacja wyniosła 51 mln 417 tyś 3 zł. 

Dochody, które wypracowało miasto to kwota 4 mln 803 tyś 764 zł. W WBiZK plan 

przewidywał dochody w wysokości 1 mln 407 tyś 670 zł, zrealizowano 1 mln 709 mln 510 

zł co stanowi 121% planu.  

 

Wspomniała, że na zakupy inwestycyjne dla Straży Miejskiej zaplanowano 1 mln 40 tyś zł 

za co zakupiono 6 pojazdów uprzywilejowanych (realizacja 1 mln 39 tyś 623 zł). Na zakupy 

dla policji zaplanowano 200 tyś zł z czego zakupione zostały 2 radiowozy (realizacja 169 

tyś. 826 zł). Na monitoring wizyjny zaplanowano 1 mln 125 tyś 137 zł, zrealizowano 1 mln 

21 tyś 870 zł.  

 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji 

Powiedział, że w wyniku kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości i naruszeń. 

Dodatkowo utrzymana była dyscyplina finansowa i w związku z  tym zawnioskował  

o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu w Wydziale Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego za 2024 r.   

 

 

Straż Miejska 

Pan Patryk Punsewicz – Główny Księgowy w Straży Miejskiej   

Powiedział, że dochody w Straży Miejskiej zaplanowano na poziomie 3 mln 396 tyś 87 zł, 

uzyskany dochód wyniósł 3 mln 306 tyś 921 zł, co stanowi 97,37% realizacji planu. Znaczną 

część budżetu stanowiły dochody z tytułu grzywien, mandatów i innych kar pieniężnych 

od osób fizycznych tj. 3 mln 280 tyś 300 zł (wykonano 3 mln 225 tyś 529 zł, co stanowi 

98,33%), a na pozostałe dochody zaplanowano 115 tyś 787 zł, a wykonano 81 tyś 392 zł, 
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co stanowi 70,29% planu. Pozostałymi ważnymi dochodami w SM są: upomnienia od 

mandatów – 42 tyś 568 zł, opłaty sądowe – 3 tyś 473 zł, koszty zastępstwa procesowego  

i klauzuli wykonalności – 12 tyś 452 zł.  

 

Powiedział, że wydatki zaplanowano ogółem na kwotę 44 mln 613 tyś 742 zł, wydatkowano 

43 mln 336 tyś 018 zł, co stanowi 97,14% planu.  

 

W dziale 754 Straż Miejska, plan wydatków bez inwestycji wynosił 42 mln 680 tyś 489 zł  

a wykonanie 41 mln 501 tyś 303 zł, co stanowi 97,24% planu. Znaczną część budżetu  

w tym dziale to wydatki na wynagrodzenia i naliczane od nich składki ZUS, tj. 36 mln 28 

tyś 88 zł. Pozostałymi znacznymi wydatkami w 2024 roku były: zakup paliwa – 418 tyś 101 

zł, naprawy środków transportu – 233 tyś 326 zł, zakup umundurowania – 180 tyś 621 zł, 

opłaty za media 449 tyś 848 zł, usługi sprzątania pomieszczeń w Referatach SM – 167 tyś 

588 zł, opłaty pocztowe 330 tyś 861 zł, ubezpieczenia – 104 tyś 215 zł, opłaty czynszowe za 

wynajmowane pomieszczenia – 599 tyś 819 zł. 

Zaplanowano wydatki inwestycyjne na kwotę ogółem 1 mln 40 tyś zł, wydatkowano 1 mln 

39 tyś 623 zł, co stanowi 99,96% planu. Budżet ten obejmował zakup 6 samochodu 

specjalistycznych na potrzeby realizacji statutowych zadań jednostki.  

Dodatkowo w dziale 900 „Gospodarka Odpadami” zrealizowano wydatki na poziomie 795 

tyś 92 zł, w stosunku do zaplanowanej kwoty 893 tyś 253 zł – co dało 89,01% realizacji 

planu.  
 

W temacie wakatów powiedział, że w tym roku wydaje mu się, że idą w dobrym kierunku. 

W tej chwili będą mieli mniejszą liczbę wakatów niż w roku ubiegłym. Nie jest to duży skok 

ale będzie ok 8-10 wakatów mniej niż w roku ubiegłym. Nadal brakuje jeszcze sporo, jest 

ok. 40 wakatów w tej chwili. Ma nadzieję, że jest to dobry kierunek i uda się do końca roku 

w jakieś większej mierze zapełnić te miejsca.  

 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji 

Powiedział, że w wyniku kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości i naruszeń. 

Dodatkowo utrzymana była dyscyplina finansowa i w związku z  tym zawnioskował  

o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu w  Straży Miejskiej za 2024 r.   

 

 

Radny Kazimierz  Koralewski – przewodniczący Komisji 

Podziękował za złożone informacje. W związku z tym, że nie było  pytań, to zaproponował 

aby przejść do kolejnych Wydziałów, w których kontrolę przeprowadziła radna Kamila 

Błaszczyk. 

 

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Poinformowała, że przeprowadziła kontrolę w 2 wydziałach i 2 biurach. Zaproponowała 

rozpocząć od Biura Rady Miasta Gdańska.   
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Wydział Infrastruktury 

Pan Piotr Spyra – Dyrektor Wydziału Infrastruktury 

Powiedział, że budżet Wydziału Infrastruktury to dochody i wydatki związane przede 

wszystkim z funkcjonowaniem Urzędu Miejskiego. Dochody wykonane w 2024 r. wyniosły 

872 tyś 3 zł co stanowi 139,2% zaplanowanych dochodów. Były to: 

- wpływy z tyt. Dochodów własnych tj. wpływy z tyt. czynszów i opłat eksploatacyjnych, 

refundowanie kosztów telefonicznych, rozliczenia podatku VAT z poprzednich okresów, 

rozliczenia mediów z lat ubiegłych oraz sprzedaży złomu; 

- wpływy z dotacji celowych tj. na utrzymanie stanowisk pracy związanych z gospodarką 

nieruchomościami Skarbu Państwa, konserwacją ksiąg USC oraz z Krajowego Biura 

Wyborczego.  

Wykonane wydatki w 2024 r. wyniosły 22 mln 811 tyś 802 zł, co stanowi wykonanie planu 

na poziomie 96,68%. Większość wydatków to było: 

1. utrzymanie budynków Urzędu Miejskiego i wyposażenie stanowisk pracy (21 mln 908 

tyś 440 zł co stanowi 96% całego wykonanego planu), w tym: 

- utrzymanie stanowisk realizujących sprawy dot. Gospodarki odpadami komunalnymi  

– 383 tyś 820 zł; 

- utrzymanie stanowisk realizujących sprawy z zakresu gospodarki nieruchomościami SP- 

150 tyś zł.; 

- utrzymanie zasobu geodezyjnego i kartograficznego – 924 tyś 727 zł.; 

- utrzymanie pozostałych stanowisk i pozostałe wydatku – 20 mln 449 tyś 893 zł. 

2. utrzymanie siedzib rad jednostek pomocniczych – 641 tyś 793 zł co stanowi niecałe 3% 

całego wykonanego planu; 

3. wydatki na USC – 198 tyś 749 ł co stanowi niecałe 0,9% całego wykonanego planu; 

4. pomoc obywatelom Ukrainy 56 tyś 524 zł – środki z Funduszu Pomocy co stanowi ok 

0,2% całego wykonanego planu; 

5. przechowanie depozytu dokumentacji z wyborów parlamentarnych oraz referendum 

krajowego z 15.10.23 r. na kwotę 6 tyś 296 zł.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Powiedziała, że w wyniku kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości i naruszeń. 

Dodatkowo utrzymana była dyscyplina finansowa i w związku z  tym zawnioskowała  

o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu w  Wydziale Infrastruktury za 2024 r.  

 

 

Biuro Zamówień Publicznych 

Pani Jolanta Jeryś - Dyrektor Biura Zamówień Publicznych 

Powiedziała, że biuro zajmuje się głównie przeprowadzaniem postępowań o udzielenie 

zamówień publicznych, także nie generują żadnych wydatków. Dodatkowo przygotowują 

wspólnie z brokerem STBU postępowania i opisują przedmiot zamówienia na 

ubezpieczenie Gminy Miasta Gdańska. W zakresie majątku, ubezpieczenia OC, NNW  

i ubezpieczenia komunikacyjnego. Biuro Zamówień Publicznych jest w całości płatnikiem 

składek na ubezpieczenie majątku Gminy Miasta Gdańsk.  
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Wydatki w 2024 r.  zrealizowano na kwotę 5 mln 537 tyś 95 zł i 13 gr., co stanowi 99,18% 

planu wydatków, który wynosił 5 mln 583 tyś zł. Kwota 23 tyś 654 zł i 71 gr stanowiła 

wypłatę odszkodowania z tyt. Jakiś szkód jakie powstały w związku z majątkiem.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Powiedziała, że w wyniku kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości i naruszeń. 

Dodatkowo utrzymana była dyscyplina finansowa i w związku z  tym zawnioskowała  

o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu w  Biurze Zamówień Publicznych za  

2024 r.  

 

Wydział Ekologii i Energetyki  

Pani Anna Trzuskolas – Dyrektor Wydziału Ekologii i Energetyki 

Powiedziała, że dochody w 2024 r. zaplanowano na kwotę 9 mln 613 tyś 280 zł, 

zrealizowano 9 mln 702 tyś 850 zł co stanowi 100,9% planu. Największe dochody zostały 

wniesione przez Zarządy Kół Łowieckich jako czynsz za dzierżawę obwodów łowieckich  

– ponad 114% tego co zostało zaplanowane przekazał Marszałek Województwa z tyt. Opłat 

za korzystanie ze środowiska. Dodała, że założyli iż nie będą musieli nikogo karać za 

usunięcie zieleni bez wymaganego zezwolenia, ale niestety takie kary wpłynęły.  

 

Wydatki wydziały zostały zaplanowane w wysokości 7 mln 730 tyś 239 zł, wykonano  

w wysokości 5 mln 902 tyś 11 zł, co stanowi 76,3%. Wspomniała, że wg niej to niski plan 

wykonania, ale wydział w 2024 r. przechodził reorganizację czyli Wydział Środowiska 

połączył się z Biurem Energetyki. Trochę czasu trwało, aby przygotować wszystkie 

stosowne dokumenty by móc je później podpisywać. Dodatkową trudnością, która nie 

pozwoliła na pełne wykonanie planu, było to że nie było ani jednej osoby która by się 

zajmowała edukacją ekologiczną. W obecnym roku już jest pełny zespół i po wydatkach 

widać, że wykonanie będzie zdecydowanie lepsze.  

 

Wydział ma nadzór nad Ogrodem Zoologicznym, w tym nad Schroniskiem dla 

Bezdomnych Zwierząt. Dochody Ogrodu Zoologicznego wraz ze Schroniskiem 

zaplanowano na kwotę 19 mln 479 tyś 256 zł, wykonanie 18 mln 449 tyś 49 zł, czyli 

wykonanie na poziomie 94,7% planu. Wydatki zaplanowano 29 mln 318 tyś 867 zł, wydano 

28 mln 4 tyś 485 zł co wynosi 95,5%.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Powiedziała, że w wyniku kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości i naruszeń. 

Dodatkowo utrzymana była dyscyplina finansowa i w związku z  tym zawnioskowała  

o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu w  Wydziale Ekologii i Energetyki za  

2024 r.  

 

 

Biuro Informatyki (Gdańskie Centrum Informatyczne) 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Powiedziała, że budżet Biura Informatyki i Gdańskiego Centrum Informatycznego wynosił 

57 mln 377 tyś 264 zł, wydatkowano łącznie 54 mln 196 tyś 221 zł., z tego 53 mln 514 tyś 

368 zł w Gdańskim Centrum Informatycznym i 681 tyś 853 zł w Biurze Informatyki. Plan 
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zrealizowano na poziomie 94%. Dodała, że Struktury IT dostarczały rozwiązania cyfrowe 

dla całej gminy co jest zgodne z realizacją Strategii Rozwoju Miasta Gdańska 2030 Plus  

i Programami Rozwoju 2030. Dodano, że były szeroko podejmowane działania związane  

z wydatkami, m.in. na zakup sprzętu informatycznego, na zapewnienie mocy 

obliczeniowych czy utrzymania systemów Otago do zarządzania Miastem i asysty 

technicznej Oracle, utrzymania i rozwoju Gdańskiej Platformy Edukacyjnej dla jednostek 

oświatowych. Rozwijane były istniejące rozwiązania takie jak GeoGdańsk, oraz ważnym 

elementem było utrzymanie wsparcia w zakresie Helpdesk dla pracowników Urzędu 

Miasta i jednostek pomocniczych.  

 

Na koniec powiedziała, że w wyniku kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości i naruszeń. 

Dodatkowo utrzymana była dyscyplina finansowa i w związku z  tym zawnioskowała  

o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu w  Biurze Informatyki (Gdańskim Centrum 

Informatycznym) za 2024 r.  

 

Radny Kazimierz Koralewski - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Gdańska 

Powiedział, że teraz będzie omawiał swój pakiet protokołów składający się z 3 wydziałów 

i 1 biura. Na początek poprosił o przedstawienie swojego budżetu Wydział Projektów 

Inwestycyjnych.  

 

 

Wydział Projektów Inwestycyjnych 

Pani Katarzyna Drozd-Wiśniewska – z-ca Dyrektora Wydziału Projektów 

Inwestycyjnych 

Powiedziała, że na realizację zadań inwestycyjnych w 2024 r. zaplanowano kwotę 681 mln 

448 tyś 398 zł, z czego wydatkowano 483 mln 766 tyś 233 zł., co stanowi 71% planu 

wydatków. Poziom niewykonania budżetu inwestycyjnego zaplanowanego na 2024 r. 

wyniósł 197 mln 682 tyś 165 zł., które wynikały głównie z przesunięć realizacji części zadań 

inwestycyjnych na kolejne lata. Środki te w dużej mierze zostały odtworzone w roku 2025 

(163 mln zł) i w roku 2026 (14 mln zł) co pozwala na dalszą realizację i kontynuację tych 

zadań.  

Plan dochodów 2024 r. realizowanych przez WPI wyniósł 161 mln 577 tyś 557 zł. Dochody 

zostały zrealizowane na poziomie 113 mln 540 tyś 663 zł, co stanowi 70% planu. Znaczna 

część tych środków pochodziła głównie ze źródeł zewnętrznych, funduszy unijnych, 

budżetu państwa i programów krajowych.  

 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji  

Powiedział, że kontrola potwierdziła dane w sprawozdaniu. Nie złożono żadnych 

zastrzeżeń w związku z tym protokół został przyjęty przez członków komisji.  

 

 

Wydział  Finansowy 

Pani Iwona Góralewska – Dyrektor Wydziału Finansowego 

Wydatki Wydziału Finansowego   związane są z prowadzeniem ewidencji księgowej 

dochodów i wydatków, prowadzenie windykacji dochodów podatkowych  
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i niepodatkowych, księgowa ewidencja środków trwałych oraz wartości niematerialnych  

i prawnych, rozliczenie podatku VAT za Gminę Miasta Gdańska. Dodała, iż w 2024 roku 

wydatki związane z wykonaniem powyższych zadań wyniosły 2 mln 109 tyś 55 zł, 

wykonanie wyniosło 1 mln 879 tyś 153 zł, co stanowi 89,10% planu. Największą pozycję 

stanowią wydatki związane z poborem podatków i opłat lokalnych oraz opłaty 

zagospodarowania odpadami komunalnymi – kwota prawie 1 mln 700 tyś zł co stanowiło 

90% zaplanowanej kwoty na ten cel. Głównie są to wydatki związane z inkasem opłaty 

miejscowej i opłaty skarbowej, opłaty sądowe i komornicze, umowy zlecenie oraz wpłaty 

gmin na rzecz izb rolniczych. Kolejna pozycja to wydatki związane z usługami m.in.  

w zakresie zastępstwa procesowego i doradztwa oraz pozyskiwania informacji z Rejestru 

Dłużników w BIG – wydatki te zostały wykonane w wysokości ponad 186 tyś zł co stanowi 

85% zaplanowanej kwoty. Dodatkowo Wydział Finansowy prowadzi windykację dochodów 

podatkowych i niepodatkowych. W zakresie należności podatkowych, czyli głównie 

podatki lokalne oraz opłata za zagospodarowanie odpadami komunalnymi, wysłano 23,5 

tyś szt. upomnień na kwotę zaległości ponad 22,5 mln zł oraz wystawiono blisko 11 tyś 

tytułów wykonawczych na kwotę łącznie prawie 10 mln zł. W temacie należności 

niepodatkowych powiedziała, że wysłano prawie 10 tyś upomnień lub wezwań  

w zależności od rodzaju należności na kwotę ponad 57 mln zł.  Kolejno wystawiono tytuły 

– prawie 1700 szt. Nn kwotę ponad 1 mln zł, a w zakresie należności cywilno-prawnych 

skierowano sprawy do radców prawnych w celu przekazania do sądu 379 spraw na kwotę 

ponad 6 mln zł.  

 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji  

Podziękował za informacje. Nieprawidłowości nie było w związku z tym wniósł o przyjęcie 

sprawozdania z wykonania budżetu Wydziału Finansowego za rok 2024 r. 

 

 

Wydział Budżetu Miasta i Podatków 

Pani Agnieszka Trojanowska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Powiedziała, że plan dochodów w WBMiP na 2024 r. wraz z Gdańskim Centrum Usług 

Wspólnych wyniósł 2 mld 723 mln 340 tyś 973 zł i został wykonany na poziomie 102,4% tj. 

w kwocie 2 mld 788 mln 109 tyś 636 zł. Największą pozycją w planie dochodów wydziału 

stanowi udział w podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych – realizacja planu 

wyniosła 100%. Nadwyżki dochodów wynikały z realizacji w kategorii podatki i opłaty 

lokalne, w tej kategorii odpowiadają za podatek od nieruchomości, od środków 

transportowych, podatek rolny i leśny. W 2024 r. plan w tych pozycjach wynosił prawie 

678 mln zł, został wykonany w wysokości 703 mln zł. Dodała, że ponad plam udało się 

zrealizować podatki pobierane przez Urzędy Skarbowe, są to wpływy z tyt. podatku od 

działalności gospodarczej, podatek opłacany w formie karty podatkowej, podatek od 

czynności cywilno-prawnych oraz podatek od spadków i darowizn – plan 130 mln 100 tyś 

zł, wykonanie wyniosło 153 mln 516 tyś 609 zł 14 groszy, co stanowiło 118% plany. 

Pozostałe dochody odsetki z tyt. lokowania czasowo wolnych środków – prawie 26 mln zł, 

wpływy z opłaty skarbowej – dochody powyżej 23 mln zł.  

 

Plan wydatków WBMiP wraz z Gdańskim Centrum Usług Wspólnych na 2024 rok wynosił 

205 mln 613 tyś 129 zł, został wykonany na poziomie 84,8% tj. w kwocie 174 mln 408 tyś 
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508 zł. Nie wykonanie budżetu wynika z tego, że w budżecie wydziału są zaplanowane 

rezerwy, które w 2024 r. nie zostały wykonane w całości tj. prawie w wysokości 25 mln zł.  

W zakresie zadania zarządzania długiem wykonano również 100% planu w zakresie 

wydatków. W tym zadaniu wpłaca się do budżetu państwa tzw. „janosikowe” – ponad 73 

mln 700 tyś zł. oraz odsetki od kredytu – przeszło 56 mln zł. w temacie wydatków jeszcze 

jedną z takich większych pozycji jest opłata ryczałtowa związana z obsługą bankową  

– 1 mln 560 tyś zł.  

 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji  

Podziękował za informacje, stwierdził, że pytań brak. Wniósł o przyjęcie sprawozdania  

z wykonania budżetu Wydziału Budżetu Miasta i Podatków za rok 2024. 

 

 

Biuro Architekta Miasta 

Pan prof. Piotr Lorens – Architekt Miasta Gdańska 

Powiedział, że wydatki łącznie zaplanowano na kwotę 4 mln 25 tyś 246 zł, zrealizowano 3 

mln 858 tyś 346 zł co stanowi 95,85% planu. Dochody w 2024 r. zaplanowano na kwotę 

223 tyś 738 zł, zrealizowano 194 tyś 730 zł co stanowi 87,03% planu.  

W temacie wydatków powiedział, że jest cały szereg zadań. Pierwsze z zakresu 

Konserwatora Miasta to jest prowadzenie procedury związanej z udzielaniem dotacji 

celowych na prace konserwatorskie. Plan 1 mln 951 tyś zł, zrealizowano 1 mln 903 tyś 74 

zł co stanowi 97,5% planu. Następne zadanie to są pozostałe działania z  zakresu ochrony 

zabytków – plan 94 tyś 835 zł, realizacja 87 tyś 292 zł co stanowi 92% planu. Kolejne 

zadanie to są prace konserwatorsko-budowlane w Kościele Mariackim w Gdańsku – plan 

240 tyś zł, realizacja 240 tyś zł co stanowi 100% planu. W zakresie zadań Biura Architekta 

Miasta to są zadania związane z polityką przestrzenną, w tym konkursy urbanistyczno-

architektoniczne – plan 1 mln 429 tyś 638 zł, realizacja 1 mln 373 tyś 563 zł co stanowi 

96,10% planu. Ponadto realizują 2 projekty unijne:  

- URBACT IV – AR.C.H.ETHICS plan 192 tyś 165 zł, realizacja 169 tyś 548 zł, co stanowi 88,2% 

planu, 

- HORIZON-MISS-2023-CIT-01 – MOBILITES FOR EU plan 117 tyś 608 zł, realizacja 84 tyś 

869 zł, co stanowi 72,2% planu.  

 

Ponadto uzyskali dochody, które wynikają z trzech kwestii. Łącznie planowano 223 tyś 738 

zł, zrealizowano 194 tyś 730 zł co stanowi 87,03% planu. Wynikało to z tego, że były 

mniejsze wydatki w ramach dwóch projektów unijnych i stąd refinansowanie tych 

wydatków.  

 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji  

Podziękował za informacje, stwierdził, że pytań brak. Wniósł o przyjęcie sprawozdania  

z wykonania budżetu Biura Architekta Miasta za rok 2024. Następnie poprosił  

o przedstawienie swoich protokołów radnego Cezarego Śpiewaka-Dowbora.  

 

 

Wydział Spraw Obywatelskich  
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Pan Jarosław Schroeder – z-ca Dyrektora Wydziału Spraw Obywatelskich, Kierownik 

Gdańskiego Centrum Kontaktu 

Powiedział, że na 2024 r. zaplanowano kwotę 4 mln 557 tyś 96 zł, wykonanie na poziomie 

4 mln 43 tyś 917 zł co stanowi 88,84% planu. Dodał, ze na budżet wydziału składają się 4 

pozycje: 

- wysyłka korespondencji przez Pocztę Polską, plan 3 mln 854 tyś 296 zł, wykonanie 3 mln 

376 tyś 271 zł, co stanowi 87,6% planu, 

- doręczanie decyzji podatkowych, plan 666 tyś 800 zł, wykonanie 650 807 zł, co stanowi 

97,6% planu, 

- wydatki związane z usługą SMS i utrzymaniem numeru na potrzeby komunikacji  

z mieszkańcami, plan 30 tyś zł, wykonanie 12 tyś 658 zł, co stanowi 42,19% planu, 

- opłaty notarialne oraz przedstawicielstwo w sądach za osoby nieobecne, plan 6 tyś zł, 

wykonanie 4 tyś 181 zł, co stanowi 69,68% planu.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek komisji  

Zapytała czy rośnie liczba z roku na rok dostarczanych decyzji podatkowych drogą 

elektroniczną. Czy widać jakąś tendencję przechodzenia mieszkańców na taką formę czy 

jednak cały czas dominującą drogą jest droga pocztowa.  

 

Pan Jarosław Schroeder – z-ca Dyrektora Wydziału Spraw Obywatelskich, Kierownik 

Gdańskiego Centrum Kontaktu 

Odpowiedział, że mieszkańcy powoli się przekonują do nowych technologii ale na razie 

jest to coś co dopiero raczkuje więc jeszcze długa droga.  

 

Radny Cezary Śpiewak – Dowbór – członek komisji 

Powiedział, że w ramach kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości w wykonaniu budżetu 

Miasta Gdańska w zakresie dotyczącym Wydziału Spraw Obywatelskich w związku z tym 

poprosił o przyjęcie protokołu z wykonania budżetu za 2024 r.  

 

 

Urząd Stanu Cywilnego 

Pani Grażyna Gorczyca – Dyrektor Urzędu Stanu Cywilnego  

Powiedziała, że USC w swoim budżecie nie ma w swoim budżecie wydatków, są one 

ponoszone przez Wydział Infrastruktury.  

Dopowiedziała, że w planie budżetu na rok 2024 wskazali 143 tyś zł, zrealizowali 136 tyś 

422 zł. USC uzyskuje te dochody z tyt. opłaty dodatkowej za przyjęcie oświadczeń  

o wstąpieniu w związek małżeński poza USC, czyli tzw. ślub poza lokalem oraz z opłaty za 

wydanie wielojęzycznego formularza o przedkładaniu niektórych dokumentów 

urzędowych w pastwach członkowskich UE.  

 

Radny Cezary Śpiewak – Dowbór – członek komisji 

Powiedział, że w ramach kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości w wykonaniu budżetu 

Miasta Gdańska w zakresie dotyczącym Urzędu Stanu Cywilnego w związku z tym poprosił 

o przyjęcie protokołu z wykonania budżetu za 2024 r.  
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Biuro Prezydenta 

Pani Danuta Rutkowska – Główny Specjalista Biura Prezydenta  

Powiedziała, że biuro w ramach budżetu realizowało zadania związane  

z reprezentowaniem miasta, polityką zagraniczną miasta, promocją, współpracą  

z mieszkańcami i instytucjami zewnętrznymi oraz organizacją wydarzeń. Na ten cel 

zaplanowano wydatki na kwotę 20 mln 712 tyś 919 zł, wydatkowano 19 mln 970 tyś 794 

zł, co stanowi 96,42% planu. Zadania przez Biuro Prezydenta w 2024 r. zostały w całości 

zrealizowane.  

 

Radny Cezary Śpiewak – Dowbór – członek komisji 

Dodał, że protokół z kontroli szczegółowo odnotowuje działania prowadzone przez Biuro 

Prezydenta. Powiedział jeszcze, że w ramach kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości  

w wykonaniu budżetu Miasta Gdańska w zakresie dotyczącym Biura Prezydenta w związku 

z tym poprosił o przyjęcie protokołu z wykonania budżetu za 2024 r.  

 

 

Wydział Kadr i Organizacji 

Pani Karolina Kucharska – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji   

WKiO to dochody i wydatki związane z obsługą kadrowo-płacową, rozwojem 

pracowników, prowadzeniem ZFŚS oraz spraw z zakresu BHP, obsługą organizacyjną 

Urzędu Miejskiego oraz organizacją wyborów. Dochody związane z bieżącą działalnością 

UMG wykonane w 2024 r. w wysokości 16 mln 892 tyś 246 zł. i objęły: 

- dotacje na wynagrodzenia pracowników wykonujących zadania zlecone gminy i powiatu 

w wysokości 12 mln 406 tyś 996 zł, 

- dotacje na prowadzenie rejestru wyborców – 86 tyś 625 zł, 

- dotacje na przeprowadzenie wyborów samorządowych i do Parlamentu Europejskiego  

– 4 mln 210 tyś 549 zł, 

- wpływy w wysokości 188 tyś 76 zł (m.in. rozliczenie składek ZUS i podatku dochodowego 

za lata ubiegłe). 

Ponadto otrzymano dodatkowe środki z funduszy celowych: 

- z Funduszu Pomocy w wysokości 87 tyś 384 zł na obsługę zadań związanych z pomocą 

obywatelom Ukrainy, 

- z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 w wysokości 35 tyś 477 zł na obsługę zadań 

wynikających z ustawy o szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła.  

 

Wydatki wykonane w 2024 r. w wysokości 173 mln 105 tyś 343 zł (98,54% planu) objęły: 

- wydatki na wynagrodzenia pracowników wraz z pochodnymi w wysokości 161 mln 197 

tyś 288 zł, co stanowi ponad 93% wydatków wydziału, 

- wydatki bieżące w wysokości 6 mln 243 tyś 221 zł ( odprawy pośmiertne, szkolenia, kursy, 

staże wakacyjne, delegacje, koszty zastępstw procesowych itp.), 

- wydatki na obsługę stanowisk pracy, związanych z gospodarką odpadami komunalnymi 

w wysokości 219 tyś 637 zł, 

- wydatki na aktualizację rejestru wyborców w wysokości 86 tyś 625 zł, 

- wydatki na przeprowadzenie wyborów samorządowych, do Parlamentu Europejskiego  

i Rad Dzielnic w wysokości 4 mln 969 tyś 781 zł, 

- wydatki na zadania BHP – 265 tyś 931 zł, 
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- wydatki na pomoc obywatelom Ukrainy – 87 tyś 383 zł ze środków Funduszu Pomocy, 

- wydatki na częściową refundację płac pracowników obsługujących wypłaty należności 

dla przedsiębiorstw energetycznych – 35 tyś 477 zł.  

 

Wynagrodzenia i pochodne – zatrudnienie na 31.12.2024 r. wyniosło 1 313,425 et. 

Średnia płaca wykonana w 2024 r. – 6 741,77 zł (planowana na 2024 – 6 742,54 zł). 

 

Radny Cezary Śpiewak – Dowbór – członek komisji 

Dodał, że protokół z kontroli szczegółowo odnotowuje działania prowadzone przez 

Wydział Kadr i Organizacji. Powiedział jeszcze, że w ramach kontroli nie stwierdzono 

nieprawidłowości w wykonaniu budżetu Miasta Gdańska w zakresie dotyczącym Wydziału 

Kadr i Organizacji w związku z tym poprosił o przyjęcie protokołu z wykonania budżetu za 

2024 r.  

 

 

Biuro ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

Pani Sylwia Betlej – Dyrektor Biura ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami 

Powiedziała, że biuro ma tylko wydatki, nie ma dochodów. Zaplanowano je na kwotę  

4 mln 473 tyś 262 zł, wydatkowano 4 mln 232 tyś 740 zł, co stanowi 94,62% planu.  

Dodała, że zadania biura można ująć w trzech blokach: 

- funkcjonowanie jednostek pomocniczych, zaplanowano 3 mln 834 tyś 462 zł, 

wydatkowano 3 mln 716 tyś 95 zł, co stanowi 96,9%. Główne wydatki to wypłata diet  

a drugie to realizacja zadań z inicjatyw Rad Dzielnic.  

- obsługa i realizacja Budżetu Obywatelskiego oraz komunikacja i współpraca  

z mieszkańcami, zaplanowano 638 tyś 800 zł, wydatkowano 516 tyś 645 zł, co stanowi 

80,9%. Częściowo wydatki zależą od tego ile jest zaplanowanych procesów i ile nie 

zaplanowanych spotkań czy konsultacji się odbywa.  

Od 1 września 2024 r. do biura Referat Rozwoju Lokalnego. Wydatki tego referatu 

zaplanowano w wysokości 308 tyś 817 zł, wydatkowano 292 tyś 684 zł, co stanowi 94,77% 

planu. Główne wydatki referatu to: 

- opracowanie i wdrożenie zasad estetyki i rewaloryzacji przestrzeni publicznej, na które 

zaplanowano 75 tyś zł, wydatkowano 59 tyś 275 zł – 79% planu.  

- przygotowanie i organizacja światowego Jamboree Skautowego 2027, na które została 

przeznaczona kwota 233 tyś 817 zł, z czego wydatkowano 233 tyś 409 zł – 99,8% planu.  

 

Radny Cezary Śpiewak – Dowbór – członek komisji 

Dodał, że protokół z kontroli szczegółowo odnotowuje działania prowadzone przez Buro 

ds. Rad Dzielnic i Współpracy z Mieszkańcami. Powiedział jeszcze, że w ramach kontroli 

nie stwierdzono nieprawidłowości w wykonaniu budżetu Miasta Gdańska w zakresie 

dotyczącym tego biura w związku z tym poprosił o przyjęcie protokołu z wykonania 

budżetu za 2024 r.  

 

Następnie swój pakiet rozpoczął omawiać radny Andrzej Skiba, który kontrolował Wydział 

Polityki Gospodarczej oraz Wydział Gospodarki Komunalnej.  
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Wydział Polityki Gospodarczej wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

Powiedziała, że wydatki wydziału wyniosły 170 mln 992 tyś 602 zł, wobec planowanych 

171 mln 784 tyś 422 zł, co stanowi 99,54% planu. 

Dochody wydziału wyniosły 10 mln 913 tyś 3 zł, wobec planowanych 50 mln 308 tyś 719 

zł, co stanowi 21,69% planu. Dochody nie zostały wykonane z uwagi na fakt, iż liczono na 

zwrot z Funduszu Dopłat kwoty 46 mln 160 tyś zł, dostaną tą kwotę z opóźnieniem.   

 

W temacie informacji o stanie mienia komunalnego powiedziała, że wartość majątku  

w bezpośrednim zarządzie gminy Miasta Gdańska, który jest we władaniu wg prawa 

własności, stanowi poziom 21,8 mld zł i wzrósł o 3,5% rok do roku. Ten majątek to głównie 

grunty, które stanowią 11 mld zł, obiekty inżynierii lądowej (mosty, drogi) stanowią 3,3 mld 

zł, budynki i lokale 2 mld zł. w temacie gruntów powiedziała, że są to grunty zabudowane 

i zurbanizowane, które stanowią 3009,6 ha, użytki rolne 1620,5 ha, grunty leśne 1079 ha.  

 

Na koniec 2024 r. Urząd Miasta dysponował mieniem komunalnym o łącznej wartości 15 

mld zł, który wzrósł o 3,5%. Na mienie komunalne pozostające w zarządzie miejskich 

jednostek organizacyjnych czyli GZDiZ, Gdańskich Nieruchomości i placówek oświaty 

składa się majątek o wartości 148 mln zł. stan mienia komunalnego w bezpośrednim 

zarządzie gminy to grunty stanowią 365 mln zł, budynki i lokale 186 mln zł, obiekty 

inżynierii lądowej 97 mln zł.  

 

W temacie udziałów w spółkach powiedziała, że wartość wynosi 3,3 mld zł i była o 157 mln 

zł większa niż w roku poprzedni. Nastąpiło to na skutek dokapitalizowań spółek z udziałem 

Miasta Gdańska w tym najwyższe dokapitalizowania otrzymały spółki mieszkaniowe  

i wszystkie uchwały dotyczące dokapitalizowań były podejmowane na poziomie uchwał 

Rady Miasta Gdańska.  

 

Radny Andrzej Skiba- członek komisji 

Podziękował za przedstawienie protokołu z kontroli oraz o przedstawienie informacji  

o stanie mienia komunalnego. Kwestie wspomnianych wydatków i dochodów zostały 

wyjaśnione w ramach dokumentów przesłanych oraz wyjaśniona zostało znacząca różnica 

jeżeli chodzi o niezrealizowane jeszcze dochody. W związku z tym nie zgłasza zastrzeżeń 

co do wykonania wydatków i dochodów w Wydziale Polityki Gospodarczej.  

 

Poprosił przedstawiciela Gospodarki Komunalnej o przedstawienie swoich informacji. 

Przy okazji podziękował za przesłane informacje oraz za odpowiedzi które uzyskał na kilka 

zadanych pytań.  

 

 

Wydział Gospodarki Komunalnej 

Pani Anna Wołodźko – z-ca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Powiedziała, że w zeszłym roku jako WGK wykonywali zadania, które na dzień dzisiejszy są 

przekazane do innych wydziałów. W związku z tym będzie również wspominać  

o Gdańskich Nieruchomościach czy mobilności i transporcie.  



17 
 

Wydatki za 2024 r. zakończyli na poziomie 344 mln 268 tyś 650 zł. z czego znaczną część 

stanowiła gospodarka odpadami komunalnymi na poziomie 225 mln zł. Ze znaczących 

grup wydatków to były: Gdańskie Wody czyli obsługa umowy powierzenia – 36 mln zł, 

gospodarka mieszkaniowa – 30 mln 845 tyś zł, aktywność mobilna – 9 mln zł, transport 

czyli składki do Metropolitalnego Związku Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej  

i województwa pomorskiego – blisko 11 mln zł, opłaty do Wód Polskich za odprowadzanie 

wód opadowych – blisko 10 mln zł, zagospodarowanie odpadów z gmin ościennych – 20 

mln zł, inne wydatki dotyczące usług komunalnych – 1 mln 135 tyś zł.  

Dodała, że jako wydział w zeszłym roku obsługiwali 9 projektów współfinansowanych z UE 

i 9 projektów Budżetu Obywatelskiego.  

Dochody wykonali na poziomie 100,4% planu czyli zaplanowano 286 mln 42 tyś 942 zł, 

zrealizowano 287 mln 239 tyś 574 zł. największą część dochodów stanowią dochody z tyt. 

opłaty za zagospodarowanie odpadami komunalnymi – 232 mln 77 tyś 767 zł, dochody  

z koncesji alkoholowych – 22 mln 716 tyś 110 zł, komunikacja miejska w tym dotacje  

z gmin ościennych – 10 mln 338 tyś 135 zł, zagospodarowanie odpadów z gmin ościennych 

– 18 mln 344 tyś 246 zł, dochody z refundacji projektów unijnych – 1 mln 538 tyś 971 zł, 

pozostałe dochody na poziomie 2mln 223 tyś 683 zł.  

 

Radny Andrzej Skiba- członek komisji 

Podsumował mówiąc, iż w ramach kontroli uzyskał dokumenty, dodatkowo skierował kilka 

pytań bardziej szczegółowych na które również uzyskał informacje. Nie wnosi uwag do 

wykonania tego budżetu i prosi o przyjęcie protokołu.  

 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji  

Podziękował radnemu za przedstawione protokoły i poprosił radną Jolantę Banach  

o przedstawienie swojego pakietu kontroli.  

 

Jolanta Banach – wiceprzewodnicząca komisji  

Na początek poprosiła przedstawicielkę Biura Rozwoju Gdańska o przedstawienie 

protokołu z wykonania budżetu za 2024 r.  

 

 

Biuro Rozwoju Gdańska 

Pani Helena Żdżyłowska – przedstawiciel Biura Rozwoju Gdańska 

Powiedziała, że BRG to planowanie przestrzenne i wykonywanie zadań rewitalizacyjnych. 

Łączny budżet na oba działania zaplanowano na kwotę 14 mln 624 tyś 746 zł, wykonanie 

wyniosło 14 mln 443 tyś 363 zł, co stanowi 98,8% planu. Główne pokrycie wydatków to: 

wynagrodzenia z pochodnymi które wyniosły 11 mln 73 tyś 994 zł, co stanowi 77% planu 

oraz wydatki na obsługę bieżącą Biura które wyniosły 3 mln 369 tyś 369 zł co stanowi 23% 

planu. Dochodów nie uzyskują.  

 

Jolanta Banach – wiceprzewodnicząca komisji  

Podsumowała, że jest to kwota adekwatna do rozmiaru prac jaką Biuro Rozwoju Gdańska 

wykonują. Dodała, że w wyniku kontroli nie stwierdzono naruszeń i nieprawidłowości. 

Biuro utrzymało dyscyplinę finansową w związku z tym prosi o przyjęcie protokołu.  
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Wydział Geodezji 

Pan Adam Rodziewicz – z-ca Dyrektora  Wydziału Geodezji  

Powiedział, że wydział zaplanował dochody na poziomie 2 mln 600 tyś zł, wykonanie 

wyniosło 2 mln 937 tyś 38 zł. Ponad wykonanie wynika głównie ze zwiększonego obrotu 

na rynku nieruchomości i ilości prac geodezyjnych które były rejestrowane. Kwota 

dochodów od razu została pomniejszona w wyniku porozumień i ustaleń wewnętrznych 

o ponad 28% (832 tyś 500 zł) i przekazana do Wydziału Infrastruktury na opłaty związane 

z administrowaniem pomieszczeń na ul. Lastadia 2, w których Wydział Geodezji się 

znajduje.  

Pozostałe środki są dzielone na dwa zadania: 

- zadania powiatowe – 1 mln 583 tyś 312 zł. Zadania te są związane z utrzymaniem zasobu 

geodezyjnego. 

- zadania gminne – 421 tyś 418 zł. wydatki były związane z opracowaniami geodezyjnymi 

wynikającymi ze sprzedaży nieruchomości albo z regulacji prawnych nieruchomości 

komunalnych.  

 

Jolanta Banach – wiceprzewodnicząca komisji  

Powiedziała, że jest to bardzo optymistyczne wykonanie budżetu dla Skarbnika Miasta  

a mianowicie większe dochody niż wydatki. Dodała, że w czasie kontroli nie stwierdzono 

naruszeń i nieprawidłowości w związku z tym prosi o przyjęcie protokołu z kontroli 

Wydziału Geodezji za 2024 r.  

 

 

Wydział Skarbu 

Pani Bogumiła Nowińska – z-ca Dyrektora Wydziału Skarbu 

Powiedziała, że ogółem zaplanowane dochody wydziału w 2024 roku wyniosły 175 mln 

337 tyś 313 zł, wykonanie wyniosło 200 mln 233 tyś 260 zł, co stanowi 114% planu. Na te 

dochody składają się dochody bieżące i majątkowe.  

Dochody bieżące obejmują wpływy związane z opłatami za trwały zarząd, użytkowanie, 

użytkowanie wieczyste, dochody związane z dzierżawą nieruchomości. dochody  

w zeszłym roku wyniosły 95 mln 409 tyś 261 zł co stanowi 128% wykonania w stosunku do 

planu 74 mln 524 tyś 386 zł.  

Dochody majątkowe w zeszłym roku wyniosły 104 mln 823 tyś 999 zł co stanowi 104% 

wykonania w stosunku do planu 100 mln 812 tyś 927 zł.  

Dodała, że w zeszłym roku planowali sprzedać 60 lokali mieszkalnych na rzecz ich 

najemców. W zeszłym roku złożono 70 wniosków o ich nabycie. Do sprzedaży 

przygotowano 59 lokali mieszkalnych, ostatecznie sprzedano 68. Sprzedali na własność 

prawo użytkowanie wieczyste dla dotychczasowych użytkowników – 2 działki. Sprzedali 

również działki na grunt dodatkowy, 39 działek w trybie art. 37 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami i 12 działek w trybie art. 209a. Dodatkowo planowali sprzedać 5 garaży, 

w zeszłym roku złożono 21 wniosków o ich nabycie ale ostatecznie sprzedali 3 garaże.   

W wyniku przeprowadzonych przetargów nieograniczonych na nieruchomości stanowiące 

własność gminy Miasta Gdańska zbyto 10 nieruchomości obejmujących 15 działek  

o łącznej powierzchni 42 263 m2 uzyskując z tego tytułu dochód w wysokości 53 mln 238 

tyś 905 zł. Sprzedali 7 lokali mieszkalnych komunalnych za kwotę 6 mln 926 tyś 500 zł.  
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Łączny dochód jaki osiągnęli z tytułu sprzedaży w trybie przetargów nieograniczonych to 

60 mln 165 tyś 405 zł.  

W temacie wydatków powiedziała, że w zeszłym roku wyniosły 45 mln 376 tyś 145 zł co 

stanowi 89% wykonania w stosunku do planu 51 mln 212 tyś 363 zł. na te wydatki składają 

wydatki bieżące i wydatki majątkowe.  

Wydatki bieżące wyniosły 21 mln 321 tyś 763 zł, co stanowi 80% wykonania w stosunku do 

planu 26 mln 586 tyś 606 zł. Na te wydatki składają się wydatki związane m.in.  

z przygotowaniem nieruchomości do sprzedaży, wyceny lokali mieszkalnych, wyceny 

rzutów kondygnacji, wyceny garaży, wyceny działek celem zbycia w ramach przetargu, 

aktualizacji opłat z tyt. użytkowania wieczystego gruntu, sprzedaż prawa użytkowania 

wieczystego na własność, naliczanie opłat adiacenckich i rent planistycznych, sprzedaż 

gruntów dodatkowych, przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności, pomiar lokali i piwnic oraz pomieszczeń gospodarczych. Ponosili również 

koszty związane z opłatami notarialnymi, dzierżawy, korzystanie z gruntów PKP pod 

ścieżki i stojaki rowerowe, opłaty czynszowe związane z lokalami mieszkalnymi nabytymi 

przez gminę Miasta Gdańska w drodze dziedziczenia po zmarłych osobach fizycznych, 

opłaty roczne związane z wyłączeniem gruntów leśnych z produkcji leśnej i gruntów 

rolnych z produkcji rolnej, opłaty wnoszone w związku z podatkiem od nieruchomości, 

podatek leśny za nieruchomości będące własnością gminy Miasta Gdańska, opłaty 

związane ze wpisem do ksiąg wieczystych. Ponadto dokonano wypłat odszkodowań na 

rzecz osób fizycznych i prawnych w związku z przejęciem gruntów przez gminę Miasta 

Gdańska na podstawie art. 98 ustawy o gospodarce nieruchomościami, przejęli 19 

nieruchomości.  

Wydatki majątkowe wyniosły 24 mln 54 tyś 382 zł, co stanowi 98% wykonania w stosunku 

do planu 24 mln 625 tyś 757 zł. W ramach tych wydatków nabyli 4 lokale mieszkalne  

w celu uzupełnienia zasobu komunalnego w związku z realizacją inwestycji gminnej Nowa 

Politechniczna, nieodpłatnie nabyli 4 działki z przeznaczeniem pod tereny drogi 

wewnętrznej, nabyli 8 działek w związku z realizacją zadań własnych gminy pod drogi 

wewnętrzne.  

 

Jolanta Banach – wiceprzewodnicząca komisji  

Odesłała radnych do szczegółowego omówienia dochodów i wydatków. Dodała, że dosyć 

duży wpływ ponad planowy gmina osiągnęła w wysokości ok. 14 mln zł z tyt. 

odszkodowania na rzecz Miasta Gdańska – odszkodowania za działkę przekazaną 

Muzeum II wojny Światowej na podstawie decyzji Wojewody Pomorskiego.  

 

Radny Andrzej Skiba – członek komisji  

Powiedział, że od wiele miesięcy będąc w kontakcie z Wydziałem Skarbu zajmuje się 

tematem Rodzinnych Ogrodów Działkowych „Kaczeńce” na Stogach gdzie otwarta jest 

sprawa pierwokupu przez miasto. W związku z tym zadał pytanie czy w budżecie na rok 

2024, czy przy działaniach wydziału zakładana była opcja skorzystania przez gminę Miasta 

Gdańska sprawa pierwokupu w przypadku ujawnienia przez inwestora umowy, która  

w jego odczuciu jest pozorowaną umową sprzedaży, czyli umową która by była 

niekorzystna i dla miasta i dla działkowców a być może korzystna dla inwestora.  

 

Pani Bogumiła Nowińska – z-ca Dyrektora Wydziału Skarbu 
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Odpowiedziała, że biorą to pod uwagę. Jeżeli będzie taka potrzeba dokonania tego 

pierwokupu w bieżącym roku to budżet będzie dostosowany do tego i na pewno  środki 

będą zapewnione na skorzystanie z tego prawa pierwokupu. W 2024 r. nie było 

zaplanowane gdyż nie było takiej potrzeby ale jeżeli taka potrzeba jest to budżet jest pod 

potrzebę organizowany.  

 

Jolanta Banach – wiceprzewodnicząca komisji  

Podsumowała, że podczas kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości i naruszeń.  

W wydziel utrzymano dyscyplinę finansową w związku z tym wnosi o przyjęcie protokołu.  

 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji  

Poprosił o przedstawienie swojego pakietu kontroli radną Beatę Jankowiak.  

 

Radna Beata Jankowiak – członek komisji  

Na wstępie powiedziała, że kontrolę dochodów i wydatków przeprowadziła w Biurze 

Prezydenta ds. Sportu, Biurze Prezydenta ds. Kultury, Wydziale Rozwoju Społecznego oraz 

w Wydziale Edukacji.  

 

Biuro Prezydenta ds. Sportu 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura  Prezydenta ds. Sportu 

Powiedział, że w zakresie dochodu w planie na 2024 r. w Biurze Prezydenta ds. Sportu 

było 0, wykonanie dochodów wyniosło 3 tyś 996 zł. dodał, że Biuro Prezydenta ds. Sportu 

uzyskuje dochody ze zwrotów dotacji, odsetek od dotacji wykorzystanych niezgodnie  

z przeznaczeniem. Gdański Ośrodek Sportu miał dochody w wysokości 16 mln 918 tyś 320 

zł, wykonanie wyniosło 17 mln 491 tyś 995 zł, co stanowi 103,39% planu. Są to dochody  

z projektów unijnych – w planie było 195 tyś 480 zł, wykonanie wyniosło 223 tyś 53 zł, co 

stanowi 114% projektowanego budżetu.  

W temacie wydatków powiedział, że łączny limit wydatków bieżących biura na rok 2024 

wynosił 87 mln 297 tyś 90 zł, wykonanie wyniosło 86 mln 468 tyś 410 zł, co stanowi 99,05% 

przyznanego limitu. W  Gdańskim Ośrodku Sportu wydatki ogółem wyniosły 49 mln 936 

tyś 800 zł, wykonanie wyniosło 49 mln 303 tyś 224 zł, co stanowi 98,73% planu. W Biurze 

Prezydenta ds. Sportu limit wydatków bieżących wyniósł 37 mln 360 tyś 290 zł, wykonanie 

wyniosło 37 mln 165 tyś 186 zł, co stanowi 99,48% przyznanego limitu.  

 

Radna Beata Jankowiak – członek komisji  

Podsumowała, że kontrola miała na celu sprawdzenie wykonania dochodów i wydatków. 

Podczas kontroli nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości i naruszeń w związku z tym 

zawnioskowała o przyjęcie protokołu z kontroli w Biurze Prezydenta ds. Sportu za 2024 r.  

 

 

Biuro Prezydenta  ds. Kultury 

w tym sprawozdanie roczne  z  wykonania planów 

finansowych samorządowych instytucji kultury 

Pani Barbara Frydrych - Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
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Powiedziała, że biuro realizuje politykę kulturalną Miasta Gdańska poprzez działalność 

Gdańskich Instytucji Kultury oraz działalność Biura Prezydenta ds. Kultury. Podkreśliła, że 

nie mają dochodów ale mają tylko wydatki.  

Instytucje Kultury zrealizowały limit budżetowy na poziomie 99%. Duża część tej kwoty 

(prawie 92%) to dotacje dla Instytucji Kultury Miasta Gdańska. Przypomniała, że prowadzą 

i współprowadzą 12 Instytucji Kultury. Najwyższe pozycje wydatkowe to 4 Instytucje 

Kultury: 

- Muzeum Gdańska – prawie 19 mln zł  

- Wojewódzka i Miejska Biblioteka Publiczna – 13,5 mln zł  

- Europejskie Centrum Solidarności – 10 mln zł 

- Gdański Archipelag Kultury – 12 mln zł  

Dodatkowo realizowane są programy we współpracy z Instytucjami Kultury czyli tzw. 

dotacje celowe na programy merytoryczne, ale również działania o charakterze 

inwestycyjnym. W zakresie działania BPK zrealizowano 23 duże projekty merytoryczne  

w oparciu o dotacje celowe. Na ten cel została przeznaczona kwota 4 mln 369 tyś zł.  

Dodała, że biuro realizuje również konkursy na dofinansowania ofert dla organizacji 

pozarządowych w zakresie kultury, sztuki i ochrony dziedzictwa narodowego – w zeszłym 

roku dofinansowano łącznie 142 projekty wieloletnie i roczne na łączną kwotę 5 mln 922 

tyś zł co stanowi 5% budżetu Gdańska przeznaczonego na kulturę. Realizowano programy 

stypendialne i można się pochwalić gdańskim Programem Stypendialnym ponieważ po 

Warszawie jest to najwyższy budżet kraju – kwota 1 mln 741 tyś trafiła do stypendystów  

w dwóch programach stypendialnych. Pierwszy program to stypendium kulturalne dla 

twórców i fundusz mobilności. Miasto wspiera i docenia artystów poprzez nagrody, 

nagrody artystyczne, twórcze jak i naukowe. Jest kilkadziesiąt nagród i tytułów którymi 

Biuro Prezydenta ds. Kultury się opiekuje. Zakres dziedzin jest równie szeroki od filmu, 

literatury po nagrody indywidualne dla artystów.  

Pozostała działalność biura opieka nad organizacją i współorganizacją niektórych 

wydarzeń kulturalnych, organizacja współpracy międzynarodowej w projektach 

kulturalnych, organizacja posiedzeń Rady Kultury Gdańskiej ale również programy na 

rzecz wspierania czytelnictwa i utrzymania podmiotów, które realizują działania z zakresu 

życia literackiego miasta. Ma na myśli wspieranie wydawców i księgarń kameralnych na 

terenie Miasta Gdańska. Realizują dwa programy: Gdański Fundusz zakupu wydawnictw 

oraz Gdańsku Fundusz promocji wydawnictw. Wspomniała, że zakupione pozycje 

książkowe są przekazywane później gdańskim bibliotekom ale również na nagrody  

w konkursach miasta, na nagrody dla nauczycieli. Książki krążą w systemie ale 

jednocześnie miasto wspiera te księgarnie i te wydawnictwa, które działają na terenie 

Miasta Gdańska.  

 

Radna Beata Jankowiak – członek komisji  

Podsumowała, że kontrola miała na celu sprawdzenie wykonania dochodów i wydatków. 

Podczas kontroli nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości i naruszeń w związku z tym 

zawnioskowała o przyjęcie protokołu z kontroli w Biurze Prezydenta ds. Kultury za 2024 r.  

 

Wydział Rozwoju Społecznego  

Pani Katarzyna Ziemann – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
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Powiedziała, że budżet WRS to są dochody i wydatki związane z profilaktyką i ochroną 

zdrowia, z przeciwdziałaniem negatywnym zjawiskom społecznym, pomocą społeczną, 

integracją, działaniami na rzecz społeczności lokalnej, partycypacji społecznej, ochrona 

wolności i praw człowieka, integracja migrantów oraz współpraca z organizacjami 

pozarządowymi.   

Budżet w 2024 r. był realizowany przez sam wydział oraz 12 jednostek budżetowych 

Miasta Gdańska, takich jak Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie, Gdańskie Centrum 

Świadczeń, Gdański Ośrodek Promocji Zdrowia i Profilaktyki Uzależnień, Gdański Ośrodek 

Pomocy Psychologicznej dla dzieci i młodzieży, Miejski Zespół orzekania  

o niepełnosprawności oraz działania wspierające dzieci przebywające w pieczy zastępczej 

czyli Gdański Dom Integracyjno-Rodzinny, Gdańskie Domy dla dzieci oraz Zespół 

Gdańskiego Pogotowia Opiekuńczego i 3 Domy Pomocy Społecznej, które sprawują 

opiekę nad osobami które nie mogą niezależnie i samodzielnie w swoim miejscu 

zamieszkania przebywać (DPS Orunia, DPS Polanki, DPS Ostoja).   

W temacie wykonania w zakresie dochodów powiedziała, iż zostało ono zrealizowane na 

poziomie 101% w stosunku do planu czyli 297 mln 422 tyś 387 zł. Dochody realizowane są 

przez jednostki w zakresie odpłatności za pobyt w DPS-ach, dopłaty do świadczeń usług 

opiekuńczych i wpływy z części opłaty za zezwolenia za sprzedaż napojów alkoholowych 

w obrocie hurtowym ale chodzi tylko o wpływy z tzw. małpek.  

W temacie wydatków powiedziała, iż plan na poziomie całego wydziału i jednostek został 

zrealizowany na poziomie 96,2% w wysokości 592 mln 798 tyś 6 zł. Wykonanie  

w jednostkach to są zadania własne i zlecone z administracji rządowej i plan został 

wykonany w 97% na poziomie 456 mln 730 tyś 596 zł. Działania wydziału wg planu który 

był na 146 mln 299 tyś 792 zł wykonano 136 mln 67 tyś 410 zł czyli 93%. W tym też są 

dotacje, które były dystrybułowane przez Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie – wykonanie 

planu było w 99% na poziomie prawie 100 mln zł. Całkowite wykonanie jeżeli chodzi  

o wydział i dotacje MOPR-u związane z realizacją programów współpracy z organizacjami 

pozarządowymi jest na poziomie 93%. Niewykonania wynikają z tego, że czasami dotacje 

mają niewykonania na koniec roku i wtedy środki muszą wrócić.  

Jolanta Banach – wiceprzewodnicząca komisji  

Zadała pytanie ile wydaje się na opłaty za pobyt w Domach Pomocy Społecznej 

mieszkańców Gdańska umieszczonych poza Gdańskiej w DPS-ach.  

 

Pani Katarzyna Ziemann – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  

Odpowiedziała, że na ten moment ma informacje iż jest to przedział w którym średnia 

wynosi ok. 8 tyś zł za pobyt. Poprosi Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie o informacje, żeby 

nie było średniej kwoty a dokładna i odpowiedź przekaże radnym. 

 

Jolanta Banach – wiceprzewodnicząca komisji  

Uzupełniła swoje pytanie mówiąc, iż to nie chodzi o jednostkową opłatę ale o sumaryczne 

wydatki. Zadała kolejne pytanie dotyczące dynamiki wzrostu wpływów z usług 

opiekuńczych w 2024. Ma na myśli ilość osób objętych usługami i porównanie w wymiarze 

finansowym planu dochodów do wykonania.  

 

Pani Katarzyna Ziemann – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
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W tym temacie odpowiedziała tak ogólnie, że wzrost realizacji usług opiekuńczych  

w miejscu zamieszkania jest wzrostem ze względu na deinstytucjonalizację i też na, że 

zależy im na tym aby faktycznie mieszkanki i mieszkańcy Gdańska jak najdłużej mogli  

w swoich domach mieszkać i aby mieli zapewnioną potrzebną opiekę. W temacie liczb to 

skonsultuje to z Miejskim Ośrodkiem Pomocy Rodzinie i przekaże radnym takie 

informacje.  

 

Radna Beata Jankowiak – członek komisji  

Podsumowała, że kontrola miała na celu sprawdzenie wykonania dochodów i wydatków. 

Podczas kontroli nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości i naruszeń w związku z tym 

zawnioskowała o przyjęcie protokołu z kontroli w Wydziale Rozwoju Społecznego za  

2024 r.  

 

Wydział Edukacji  

Pani Anna Suszyńska – Kierownik Referatu Finansów Oświaty Wydziału Rozwoju 

Społecznego  

Powiedziała, że dochody zaplanowane były w kwocie 1 mld 220 mln 682 tyś 623 zł, 

wykonanie w wysokości 1 mld 234 mln 699 tyś 492 zł, co stanowi 100,4% planu.  

W strukturze dochodów najwyższą pozycję stanowi subwencja oświatowa oraz dotacja na 

dofinansowanie zadań wychowania przedszkolnego – jest to prawie 93%. Pozostałe 

wpływy to są z tyt. najmu mienia gminy, środków na realizację projektów finansowanych 

ze źródeł zewnętrznych oraz dofinansowanie opłaty za pobyt dziecka w żłobku. 

Wydatki były zaplanowane na kwotę 2 mld 180 mln 751 tyś 205 zł, wykonanie wyniosło  

2 mld 133 mln 119 tyś 344 zł, co stanowi 97,8% planu.  

W strukturze wydatków 63% zrealizowanych wydatków stanowią wynagrodzenia, 

pochodne oraz odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych. Prawie 29% to dotacje 

dla nie samorządowych jednostek oświatowych, 3% to energia i opłaty związane z gazem, 

wodą i energią elektryczną, 4% to bieżące utrzymanie placówek. Pozostałe to pomoce 

dydaktyczne  wysokości 0,4%, projekty Unii Europejskiej finansowane ze środków 

europejskich to 0,3%.  

 

Radna Beata Jankowiak – członek komisji  

Podsumowała, że kontrola miała na celu sprawdzenie wykonania dochodów i wydatków. 

Podczas kontroli nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości i naruszeń w związku z tym 

zawnioskowała o przyjęcie protokołu z kontroli w Wydziale Edukacji za 2024 r.  

 

 

 

PUNKT 4. 

Zapoznanie Komisji z: 

• Uchwałą Nr 031/p211/R/I/25 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 14 kwietnia 2025 r. w sprawie opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2024 rok wraz  

z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami,  
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• opiniami  stałych, merytorycznych Komisji Rady Miasta Gdańska  do sprawozdania 

Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2024 rok. 
 

 

Radny Kazimierz Koralewski – przewodniczący Komisji 

Powiedział, że  Komisja  drogą elektroniczną otrzymała Uchwałę 031/p211/R/I/25 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 14 kwietnia 2025 r.  

w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2024 rok wraz  

z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami. RIO zaopiniowała pozytywnie 

sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Gdańska za 2024 rok wraz z informacją  

o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami. Dodał, że sprawozdanie opracowano  

w formie opisowej i tabelarycznej. Tak opracowane sprawozdanie daje Radzie Miasta 

obraz zrealizowanych dochodów i wydatków budżetu, jak również spełnia wymagania 

określone w art. 269 ustawy o finansach publicznych. Pozwala to również ustalić jakie 

zadania zostały w ciągu roku zrealizowane oraz w jakiej kwocie wydatki na nie poniesiono. 

Badając pod względem formalno-prawnym złożone przez jednostkę sprawozdania m.in. 

o dochodach i wydatkach budżetowych, nadwyżce/deficycie jednostki samorządu 

terytorialnego, o stanie zobowiązań według tytułów dłużnych oraz gwarancji i poręczeń, 

jak również o dotacjach i wydatkach związanych z wykonywaniem zadań administracji 

rządowej zleconych gminom Skład Orzekający stwierdził, że zostały one sporządzone 

zgodnie z wymogami rozporządzeń Ministra Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej. 

Analiza porównawcza prezentowanych danych w sprawozdaniu z wykonania budżetu  

z kwotami planowanymi w budżecie na 2024 rok oraz danymi zawartymi w przedłożonych 

sprawozdaniach budżetowych wykazała zgodność kwot planowanych i wykonanych  

w dokumentach przedłożonych tut. Izbie.  

Mając powyższe na względzie Skład Orzekający postanowił jak w sentencji.  

 

Temat podsumował  opiniami  stałych Komisji Rady Miasta Gdańska -  wszystkie opinie są 

pozytywne.    

1) Opinia Komisji Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego RMG z dnia 14 kwietnia 

2025 r.  

2) Opinia Komisji Mobilności i Transportu RMG z dnia 17 kwietnia 2025 r. 

3) Opinia Komisji Zagospodarowania Przestrzennego RMG z dnia 23 kwietnia 2025 r. 

4) Opinia Komisji Edukacji RMG z dnia 17 kwietnia 2025 r. 

5) Opinia Komisji Klimatu, Środowiska i Ekologii RMG z dnia 22 kwietnia 2025 r. 

6) Opinia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG z dnia 23 kwietnia 2025 r. 

7) Opinia Komisji Bezpieczeństwa, Handlu i Współpracy z Mieszkańcami RMG z dnia 15 

kwietnia 2025 r. 

8) Opinia Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki RMG z dnia 23 kwietnia 2025 r.  

9) Opinia Kultury i Promocji RMG z dnia 22 kwietnia 2025 r. 

10) Opinia Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka RMG z dnia 22 kwietnia 

2025 r. 
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Temat związany z udzieleniem absolutorium Prezydentowi Miasta Komisja będzie 

procedować  na posiedzeniu w dniu 3 czerwca 2025 r.  

 

 

 

PUNKT 5. 

Omówienie wyników przeprowadzonej kontroli sposobu wydatkowania środków 

finansowych wyodrębnionych w budżecie Miasta Gdańska na działalność statutową 

dzielnic. 

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek komisji, przewodnicząca zespołu kontrolnego  

Powiedziała, że w związku z obszernym materiałem jaki otrzymali drogą elektroniczna  

z wydziałów dlatego wniosła o usunięcie z porządku posiedzenia komisji tego punktu oraz 

o przeniesienie go na jedne z kolejnych spotkań komisji. 

 

Wniosek o odstąpienie omówienia wyników przeprowadzonej kontroli z uzasadnieniem 

podczas trwającego spotkania. 

 

Ustalenia komisji: 

Komisja jednogłośnie 7 głosami „za” odstąpiła od omówienia kontroli w tym terminie.  

 

 

 

PUNKT 6. 

Omówienie wyników przeprowadzonej kontroli realizacji inwestycji wyłonionych  

w ramach Budżetu Obywatelskiego, w tym terminowości ich realizacji i zgodności 

rzeczowej z projektem. 

 

Radny Cezary Śpiewak – Dowbór – członek komisji, przewodniczący zespołu 

kontrolnego 

Powiedział, że również nie są gotowi z materiałem, aby przedstawić protokół z kontroli. Po 

pierwsze proponuje, aby złożyć wniosek aby zdjąć omówienie tego punktu podczas 

trwającego posiedzenia. Dodatkowo złożył wniosek o włączenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska na rok 2025 tak, aby wydłużyć przeprowadzenie 

jednej i drugiej kontroli na IV kwartał. Dodatkowo dodał, że członkowie komisji otrzymali 

pismo z Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska, gdzie dyrekcja wskazuje iż fizycznie nie jest  

w stanie przygotować materiałów w tak szybkim czasie. Ma przygotować kalendarium 

czynności dla każdego zadania z Budżetu Obywatelskiego, które do tej pory nie zostały 

zakończone. W momencie kiedy DRMG przedstawi zespołowi kontrolnemu wszystkie 

przygotowane dokumenty to wówczas komisja będzie wyłuskiwała, którym projektom 

będzie chciała się przyjrzeć bliżej. Chodzi o to, aby ta kontrola nie była tylko po to, aby 

zrealizować kontrolę ale żeby dała jasne wskazówki co należy ulepszyć w całym procesie, 

gdyż ewidentnie realizacja projektów budżetowych trwa za długo.  
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Zaproponowali, aby przegłosować wniosek formalny o zdjęcie tego punktu z porządku 

obrad komisji oraz o włączenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska na rok 2025.  

 

Ustalenia komisji: 

Komisja jednogłośnie 7 głosami „za” odstąpiła od omówienia kontroli w tym terminie.  

 

Radny Cezary Śpiewak – Dowbór – członek komisji, przewodniczący zespołu 

kontrolnego 

Przedstawił treść uchwały z omówieniem tych 2 kontroli w IV kwartale.  

 

 

UCHWAŁA NR …………… 

RADY MIASTA GDAŃSKA 

z dnia  …………………….. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli  

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska na rok 2025 

Na podstawie  art. 18  ust. 1 w związku z art. 18a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r. poz. 1465, 1572, 1907, 1940)  oraz  § 24 ust. 4 

Statutu Miasta Gdańska stanowiącego załącznik do uchwały Nr LI/1431/10 Rady Miasta 

Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010 r.  w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Gdańska  (Dz. 

Urz. Woj. Pomorskiego Nr 119 poz. 2300 z dnia 27 września 2010 z późn. zmianami) 

uchwala się, co następuje: 

 

§ 1. Załącznik do uchwały Nr XI/184/24 Rady Miasta Gdańska z dnia 12 grudnia 2024 r. 

w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska na rok 

2025 r., zmieniony uchwałą Nr XIV/266/25 Rady Miasta Gdańska z dnia 27 marca 2025 r. 

otrzymuje nowe brzmienie, zgodne z załącznikiem do niniejszej uchwały. 

 

§ 2. Uchwała  wchodzi w życie z dniem  podjęcia. 

 

 

Plan kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska na rok 2025 

I kwartał 2025 r. 

Kontrola sposobu wydatkowania środków finansowych wyodrębnionych w budżecie 

Miasta Gdańska na działalność statutową dzielnic. 

Kontrola realizacji inwestycji wyłonionych w ramach Budżetu Obywatelskiego, w tym 

terminowości ich realizacji i zgodności rzeczowej z projektem. 
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II kwartał 2025 r. 

Kontynuowanie kontroli sposobu wydatkowania środków finansowych wyodrębnionych 

w budżecie Miasta Gdańska na działalność statutową dzielnic. 

Kontynuowanie kontroli realizacji inwestycji wyłonionych w ramach Budżetu 

Obywatelskiego, w tym terminowości ich realizacji i zgodności rzeczowej z projektem. 

Kontrola Wydziałów Urzędu Miejskiego w Gdańsku w zakresie wykonania budżetu Miasta 

Gdańska za rok 2024. 

Kontrola jednostek organizacyjnych: Biura Rozwoju Gdańska i Straży Miejskiej w Gdańsku  

w zakresie wykonania budżetu za rok 2024. 

III kwartał 2025 r. 

Kontynuowanie kontroli sposobu wydatkowania środków finansowych wyodrębnionych 

w budżecie Miasta Gdańska na działalność statutową dzielnic. 

Kontynuowanie kontroli realizacji inwestycji wyłonionych w ramach Budżetu 

Obywatelskiego, w tym terminowości ich realizacji i zgodności rzeczowej z projektem. 

Kontrola realizacji usług dożywiania w ramach rządowego programu „Posiłek w szkole 

i w domu” oraz w ramach zadania własnego gminy.  

Kontrola w jednostkach miejskich w zakresie zawieranych umów ze spółką APCOA Polska 

Sp. z o.o. 

IV kwartał 2025 r. 

Kontynuowanie kontroli sposobu wydatkowania środków finansowych wyodrębnionych 

w budżecie Miasta Gdańska na działalność statutową dzielnic. 

Kontynuowanie kontroli realizacji inwestycji wyłonionych w ramach Budżetu 

Obywatelskiego, w tym terminowości ich realizacji i zgodności rzeczowej z projektem. 

Kontrola sposobu realizacji polityki wizji „0” – bezpieczeństwa pieszych i rowerzystów. 

 

Ustalenia komisji: 

Głosowanie za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska na 2025 rok. 

 

LP. Nazwisko i imię za Przeciw Wstrzymujący 

się 

1. Koralewski Kazimierz za -  - 

2.  Banach Jolanta  za - - 



28 
 

3.  Błaszczyk Kamila za - - 

4. Śpiewak – Dowbór Cezary za - - 

5. Oleszek Bogdan za - - 

6. Skiba Andrzej za - - 

7. Jankowiak Beata za   

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 7  głosami „za”.  

 

 

 

PUNKT 7.  

Sprawy wniesione, wolne  wnioski, korespondencja.  

Przewodniczący Komisji  Kazimierz Koralewski poinformował, że do komisji wpłynęło 

już wcześniej wspomniane pismo z Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska w sprawie 

przygotowania dokumentów do kontroli – jest to pismo do wiadomości komisji.  

 

Następne pismo wpłynęło z informacją z realizacji budżetu Miasta Gdańska za I kwartał 

2025 r. – do wiadomości komisji.  

 

Kolejne pismo wpłynęło z Regionalnej Izby Obrachunkowej jako informacje uzupełniające, 

które uznają, ze miasto Gdańsk posiada możliwość spłaty kredytu długoterminowego do 

kwoty 300.000.000,00 zł.  

 

Przewodniczący Komisji  Kazimierz Koralewski odczytał obecność członków  Komisji  

– obecność potwierdzili wszyscy  członkowie  Komisji, zgodnie z listą obecności.  

Więcej spraw nie zgłoszono, w związku z tym Przewodniczący stwierdził wyczerpanie 

porządku i zamknął posiedzenie – godz. 16:10. 

 

 

 

                                                                                              Przewodniczący  

                                                                                                    Komisji Rewizyjnej RMG 

 

                                                                                                           /-/  Kazimierz  Koralewski 

 

Protokół sporządziła: 

Agnieszka Witkowska  

Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska  


